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Dr. Szili Katalin asszony
Az Országgyűlés Elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Mikor valósul meg a nagyecsedi láp rehabilitációja?” címmel a Házszabály 91 .§-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Szabó Imre környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

A XIX. Század közepén, Petőfi Sándor „Szülőföldem” című költeményében, ekként
fogalmazott : „Itt születtem én ezen a tájon, az alföldi szép nagy rónaságon”. Hasonló
érzelmek fűtenek, mint a költőt, hisz életem elválaszthatatlan részeként az Alföldön,
Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében van a választókörzetem. Itt születtem, itt nőttem fel, itt
lakik a családom, s ha a Jóisten is úgy akarja, itt szeretnék megöregedni is .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Ecsedi-láp rekonstrukciójáról már 2003-ban is érdeklődtem, akkor dr . Kiss Zoltán
környezetvédelmi és vízügyi minisztériumi államtitkártól pozitív választ kaptam . Azóta már
eltelít több, mint 5 év, és sajnos az ígéret, csak ígéret maradt . Éppen ezért szeretném most újr a
nyomatékosítani a program fontosságát! Mint azt már Hunfalvy János is leírta : „A Kraszna
kígyódzik Délkeletrő l Északnyugatra. Mindezek a folyók gyakran kiöntenek, s kisebb-
nagyobb mocsarakat és lápokat okoznak, legnagyobb a Kraszna mocsárja, tudniillik a z
Ecsedi-láp.” A láp nem emberi kéz alkotása, hanem a természet évezredes műve! Kutya
kötelességünk a tájegység ökoszisztémájának helyreállítása, vagyis a láp rekonstrukciója !
A WWF Magyarország több éves előkészítő munka után, helyi kezdeményezés alapján 2003-
ban elkezdte az Ecsedi-láp rehabilitációj ának tervezését. A terv azonban csak terv maradt .
Igaz, hogy Nagyecsed 300 km-re van Budapestt ől, de bármennyire hihetetlen, még
Magyarországon! Felelősek vagyunk nemzeti értékeink megőrzéséért, és ha szükséges
helyreállításáért! Nagyecsed hírnevét els ősorban a lápj ának köszönhette, ami mára már csa k
az emlékeinkben él .

A nagyecsedi önkormányzat összetett lápi bemutatóhely kialakítását tervezi a területen ,
amelynek nem csak az él őhelytípusok bemutatása a célja, hanem a lápi életmódhoz köt ődő
hagyományok, ősi mesterségek (csíkászat, pákászat) megismertetése, és az úgynevezet t
„szelíd turizmus” fejlesztése is .



A 2004-ben elfogadott Nemzeti Vidékfejlesztési Tervben szerepel ugyan a szántóterületek
vizes élőhellyé történő átalakítására fizethető támogatás, de ennek gyakorlati alkalmazása
még nem indult meg .

Mindezek fényében tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat :

Mikorra ígéri az Ön által vezetett minisztérium a Nagyecsedi láp rehabilitációj ána k
megvalósítását?

- Milyen jövő vár a keserves munkával lecsapolt területekre, amelyeket szemme l
láthatóan nem éri meg az intenzív termelésbe vonni, hiszen a gabona csak tengődik
rajta?

- Hogyan tud alkalmazkodni a mezőgazdaságból él ő helyi lakosság a megváltozot t
gazdasági körülményekhez?

Budapest, 2009 . április 15 .

Várom megtisztelő válaszát!
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